
Algemene beschouwingen CDA Bloemendaal 2019

Het CDA is verheugd dat we na een goede verkiezingsuitslag aan de 
coalitie deelnemen en de voor ons belangrijke punten, zoals het sociaal 
domein en verantwoord omgaan met de beschikbare financiële middelen, 
terugzien in zowel het coalitieakkoord als het collegeprogramma onder de 
titel “Maatwerk voor de toekomst”. De opgestelde begroting voor 2019 
bevat een verdere vertaling hiervan in beleid en bijbehorende financiën. 
Vooral de financiën zullen de komende jaren een belangrijk aandachtspunt
zijn maar daarover later meer. 

Het leven voor de meesten is al heel goed in Bloemendaal, iets wat zich 
uit in relatief lage werkloosheid, hoge veiligheid en een rijk 
verenigingsleven. Met recht bevindt Bloemendaal zich dus ook jaar na jaar
in de top van diverse indexen van de beste gemeente om in te wonen. Dat
het leven hier voor velen goed is, betekent niet dat er geen werk te doen 
is. Integendeel. Ook in onze gemeente zijn er mensen die onze hulp en 
solidariteit hard nodig hebben, bijvoorbeeld ouderen met een 
zorgbehoefte of de jongeren die buiten de boot dreigen te vallen. Ook de 
beschikbaarheid van betaalbare woningen en andere voorzieningen in 
onze dorpen blijft een belangrijk punt van aandacht. Zowel deze positieve 
punten en aandachtspunten zien we terug in “Maatwerk voor de 
toekomst”.

In ons verkiezingsprogramma “Samen voor een beter en zelfstandig 
Bloemendaal” gaven we aan ons de komende vier jaar in te willen zetten 
voor een terugkeer naar een respectvolle en fatsoenlijke omgang binnen 
de Bloemendaalse politiek. Dat betekent respect voor elkaar in overleg en 
discussie, transparantie in besluitvorming en heldere en eenduidige 
communicatie vanuit de gemeente.

Is hier nou al iets van te merken? Naar de mening van de CDA-fractie zijn 
er wel kleine stappen gezet maar er kan nog wel een tandje bij. Het 
college doet in ieder geval zijn uiterste best de raad te voorzien van 
informatie die zij vraagt in het kader van de controlerende taak. Op deze 
manier kan de raad beoordelen hoe besluitvorming heeft plaatsgevonden 
en of dit voldoende transparant is gebeurd. 

Tot zover is er niets aan de hand. Raadsleden behoren het college immers
te controleren en daarvoor de informatie te krijgen die zij vragen. In 
Bloemendaal is er echter iets anders aan de hand. Door de raad wordt 
zoveel informatie opgevraagd en worden zoveel vragen gesteld dat het 
college de raad in de begroting 2019 voorstelt de formatie te verhogen om
deze informatievragen af te kunnen handelen. Zijn we hiermee wel op de 
goede weg? Zou de raad niet eens bij zichzelf te rade moeten gaan? 
Hebben raadsleden niet de morele plicht naar hun eigen handelen te 
kijken?



Om de afhandeling van deze informatieaanvragen, de ambities van het 
collegeprogramma, het verlies van baten precario netwerken en het 
verlies aan dividendinkomsten na verkoop aandelen Eneco te kunnen 
financieren stelt het college de raad voor de OZB-inkomsten met ongeveer
1,5 miljoen euro te verhogen. 

In ons verkiezingsprogramma staat dat het CDA Bloemendaal geen 
voorstander is van verhoging van de OZB. Over een eventuele verhoging 
van de OZB kan alleen gesproken worden indien het huidige 
voorzieningenniveau (kwalitatief en kwantitatief) zo ernstig onder druk 
komt te staan dat een kaalslag dreigt.

De CDA-fractie ziet wel in dat bij ongewijzigd beleid de voorzieningen 
onder druk komen te staan. Daarom is het CDA in principe ook niet tegen 
het voorstel de OZB te verhogen maar de vraag is wel in welke mate dit 
dan zou moeten gebeuren. Kan het minder? Kan het getemporiseerd 
worden? Zijn er andere maatregelen denkbaar? 

Het CDA heeft uiteraard net als de andere fracties een blik geworpen op 
de 38 nieuwe voorstellen. Daarbij kan opgemerkt worden dat we met een 
aantal voorstellen toch wel grote moeite hebben:

Voorstel 1 Fietspad Rijksstraatweg 400.000 euro

Voorstel 6 Verkeersmaatregelen Julianalaan 10.000 euro

Voorstel 11 Vervanging auto BOA 32.000 euro

Voorstel 21 Investering BAG WOZ gebruiksoppervlakte 71.500 euro

Voorstel 33 Handhaving communicatiebudget 80.000 euro en uitbreiding 3
fte 210.000 euro

Voorstel 37 Uitbreiding formatie 3 fte voor afhandeling 
informatieaanvragen 210.000 euro

Bij verschillende van deze voorstellen is het de vraag of deze nu aan de 
orde zijn, mogelijk uitgesteld kunnen worden, of dat economische 
afschrijving een reden voor vervanging is, terwijl het onderdeel technisch 
nog mee kan.

De CDA-fractie denkt dat het goed zou zijn een kerntakendiscussie te 
voeren. Mede om ruimte te maken voor nieuw beleid zal het takenpakket 
van de gemeente kritisch tegen het licht gehouden moeten worden. De 
raad zal deze discussie niet alleen binnen de muren van het gemeentehuis
moeten houden maar zeker ook daarbuiten met de inwoners. Het CDA is 
benieuwd hoe de overige partijen hiertegen aan kijken.



Naast een verhoging van de OZB stelt het college de raad ook voor de 
retributies voor de afval- en rioolexploitatie te verhogen tot maximaal 
kostendekkend niveau. Op zich kan de CDA-fractie begrijpen dat dit 
voorstel wordt gedaan maar vraagt zich tegelijkertijd af of er binnen de 
afvalexploitatie serieus is gekeken naar efficiencymaatregelen. Vorig jaar 
werd in een amendement gevraagd daar werk van te maken. Wat is er 
echter van terecht gekomen?

Al met al is het reëel te stellen dat onze inwoners volgend jaar te maken 
krijgen met een stijging van de gemeentelijke lasten. Nu is het zo dat de 
gemeentelijke lasten in één keer of in 7 termijnen betaald kunnen worden.
De CDA-fractie zou graag een onderzoek willen naar de mogelijkheid van 
betalen in meer termijnen. Concreet denken we dan aan 10 of 11.

Onderwijs

Onderwijs vergroot de kansen van kinderen, jongeren en ouderen. Het 
CDA vindt ieders talent waardevol. Ons uitgangspunt is dan ook dat 
niemand de school mag verlaten zonder diploma. Het CDA vindt daarom 
passend onderwijs voor alle jongeren in Bloemendaal, hetzij binnen de 
gemeentegrenzen en anders binnen de regio belangrijk. De verbinding 
van onderwijs en jeugdzorg zal naar de mening van het CDA in de 
komende jaren een kernactiviteit van het CJG moeten worden. 

Goede huisvestiging voor onze basisscholen acht het CDA van groot van 
belang en het college zal in dit kader ook uitvoering gaan geven aan het 
Integraal Huisvestingsplan. Het CDA zou daarbij graag zien dat er meer 
Integrale Kind Centra gevormd gaan worden. De gemeente heeft hierin 
een belangrijke rol, zowel voor de huisvesting als voor de jeugdzorg. Het 
CDA vindt het belangrijk dat de wethouder in het onderwijsoverleg actief 
deelneemt om nieuwe Integrale Kind Centra te realiseren. Wij kijken uit 
naar de plannen van de wethouder hoe deze actieve deelname vorm zal 
krijgen.

Sociaal domein en welzijn

Op het gebied van WMO, Jeugdwet en Participatiewet zijn er in de 
afgelopen jaren belangrijke stappen gemaakt. Iedereen doet mee is 
daarbij het credo. We constateren dat het voorzieningenniveau in de 
kernen goed is. Het CDA vindt het belangrijk dat dit niveau minimaal blijft 
zoals het nu is en daar waar mogelijk wordt verbeterd. Sportclubs en 
andere verenigingen maken gebruik van een grote kern van vrijwilligers. 
Het CDA staat ervoor dat de gemeente het verenigingsleven blijft 
faciliteren op zowel sportief, cultureel als muzikaal gebied.

Met het grootste deel van onze jongeren gaat het goed: ze zijn gezond, 
doen naar vermogen mee op school, zitten op een sport, hebben vrienden 
en vriendinnen en voelen zich goed. Het uitgangspunt binnen onze 



gemeente is dat de toegang tot de zorg zo is georganiseerd dat jongeren 
naar de meest adequate zorg op het juiste moment worden geleid. Na de 
transitie is gebleken dat veel jongeren ‘tussen de wal en het schip vallen’ 
als ze 18 worden.  Het CDA kijkt uit naar de behandeling en 
besluitvorming van het beleidsplan Sociaal Domein in de komende 
maanden en dan met name de gerichte aanpak om de overgang van 18- 
naar 18+ zonder al te veel problemen te laten verlopen.

De financiering van nieuwe incidentele activiteiten komen, kunnen we 
lezen in begrotingsvoorstel 30, deels uit de reserve Sociaal Domein. 
Wanneer deze reserve niet meer toereikend mocht blijken te zijn om 
overschrijdingen van jeugdzorg of andere voorzieningen op te vangen, 
gaat het CDA ervan uit dat de Algemene Reserve aangesproken wordt.

Huiselijk geweld is een groot probleem binnen onze samenleving. Helaas 
gebeurt het nog te vaak dat slachtoffers van huiselijk geweld, zowel 
kinderen, jongeren als ouderen, hier niet over in gesprek durven te gaan 
dan wel niet weten waar en bij wie zij terecht kunnen. Het CDA is dan ook
benieuwd of het college zicht heeft of huiselijk geweld ook een probleem 
is, dat in Bloemendaal aandacht vraagt.

Tot slot

De financiële positie van de gemeente Bloemendaal is mede vanuit grote 
ambities in de komende jaren kwetsbaar. De septembercirculaire heeft 
helaas een negatief effect op de begroting 2019 waardoor deze niet 
geheel sluitend is. De meerjarenbegroting laat voor de jaren 2020 t/m 
2022 weliswaar een overschot zien maar voorzichtigheid is geboden. We 
zullen dus ‘scherp aan de wind’ moeten blijven zeilen om ook in de 
toekomst ervoor te zorgen dat we op een verantwoorde manier om blijven
gaan met onze middelen.


